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Egy regionális víz-és szennyvízszolgáltatót hoznának létre az udvarhelyszéki önkormányzatok.
A témában január 17-én, kedden zajlott egyeztetés a székelyudvarhelyi városházán.

  

A megbeszélésen részt vettek az Aqua Nova vízszolgáltató képviselői, az udvarhelyszéki
településvezetők (Székelyudvarhely, Homoródalmás, Homoródszentmárton, Felsőoldogfalva,
Farkaslaka, Oroszhegy, Zetelaka, Kápolnásfalu, Máréfalva, Székelyderzs polgármesterei),
valamint a megyei tanács alelnöke, Bíró Barna Botond.

  

Érdeklődésünkre a megyei alelnök kifejtette, hogy az udvarhelyszéki települések már korábban
is szerettek volna egy önkormányzati tulajdonban lévő vízszolgáltatót létrehozni. Ez azoknak a
településeknek lenne jó, amelyek nem tartoznak a Harvíz szolgáltatóhoz, vagy le akarnak
válni róla.

  

Ahhoz, hogy ez a regionális szolgáltató létrejöjjön, az érintett településeknek először egy fejles
ztési társulást
kell létrehozniuk, amely aztán a tagsági díjakat törzstőkeként felhasználva megalakíthatja a
víz-és szennyvízszolgáltató céget.

  Mindenki barát
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Ez nem a Harvíz ellenében jönne létre, hiszen az is elképzelhető, hogy a Harvíz is részvényes
lenne ebben a cégben, mert szakmai segítséget tudna nyújtani, akárcsak az Aqua Nova
szolgáltató, amely Székelyudvarhely vízellátásáért felel – fejtette ki Bíró.

  

Hozzátette azt is, hogy ebben a kérdésben egyeztetni fognak a Harvíz Rt.-vel, és levelet írnak
az illetékes minisztériumhoz, hogy kiderítsék, a debreceni tulajdonú Aqua Nova beszállhat-e az
udvarhelyszéki önkormányzatok által létrehozandó fejlesztési társulásba.

  

Ez azonban nem jelentené, hogy Székelyudvarhely szolgáltatót váltana, a városban továbbra is
az Aqua Nova maradna. Egy ilyen térségi szolgáltató ugyanis egységes árakkal kell, hogy
dolgozzon, és nem lenne igazságos, ha ugyanannyit fizetnének az udvarhelyiek és a
székelyderzsiek a vízért – magyarázta Bíró Barna Botond.

  

Jelenleg a szóban forgó településeken többféle megoldás létezik a víz- és
szennyvízszolgáltatásra, sok helyen az önkormányzatok igyekeznek valahogy ellátni ezt a
feladatot, de ezen az állapoton túl kell lépni – fogalmazott a megyei tanács alelnöke.

  

Az, hogy pontosan melyik települések szállnának be a már említett fejlesztési társulásba, csak
később tisztázódik. A legközelebbi találkozót ebben a témában március 2-án tartják, addig
feltérképezik, hogy Hargita megye településein milyen víz- és szennyvízhálózatok, illetve
szolgáltatók működnek. A márciusi találkozóig pedig kiderül, hogy az Aqua Nova beszállhat-e a
társulásba, illetve a Harvíz Rt.-vel is egyeztetnek.

  Karban kell tartani a Kisvizet
  

A keddi találkozón döntés született arról is, hogy az udvarhelyszéki kistelepüléseken levő, a Kis
víz programban épített
, de nehezen karbantartható víz- és csatornahálózatok javítását, felügyeletét egy, a megyei
önkormányzat által létrehozandó szakcégre bízzák, így egy kézbe kerül a szolgáltatás.

  

Erre a karbantartó cégre azért van szükség, mert ezekben a kis falvakban egyetlen
profitorientált szolgáltatónak sem nyereséges dolgozni – tudtuk meg Bírótól.
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Megoldásként az is felmerült, hogy a farkaslaki önkormányzat tulajdonában lévő vízszolgáltató
cégbe beszállna a megyei önkormányzat, és így ez a cég végezné a vízhálózatok
karbantartását a kis településeken.

  
  

A Kisvíz programban a megyei tanács a következő udvarhelyszéki településeken hozta létre
vagy javította a vízhálózatokat 2009 és 2016 között: Székelyszentlászló, Sükő, Tibód, Kénos,
Firtosmartonos, Firtosváralja, Ábránfalva, Árvátfalva, Mátisfalva, Énlaka, Muzsna, Bágy, Petek,
Hodgya, Patakfalva, Csehétfalva és Tarcsafalva, Siklód, Gyepes, Gátmege (Zetelaka),
Miklósfalva, Székelypálfalva, Bencéd és Székelyszentmihály.
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